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Vážení a milí spoluobčané,

rok se s rokem sešel a máme za sebou 
první jarní dny. Příroda se probouzí 
ze zimního spánku, s nastávajícím ja-
rem se prodlužují dny. Sluníčko nás 
stále více táhne ven, ovšem práce na 
zahrádce a okolo domů je asi jedinou 
aktivitou, které se můžeme věnovat 
z důvodů vyhlášeného nouzového 
stavu a omezení volného pohybu 
osob z důvodu pandemie koronaviru 
v naší krásné zemi. Snad se ještě 
můžeme vydat na procházku v okolí 
Žichlínku. Moc mě mrzí, že se nemů-
žeme setkávat na sportovištích, na 
fotbalových utkáních, v hospůdkách 
a na společných akcích, pořádaných 
u nás i v našem okolí. Prosím dodr-
žujme nařízení naší vlády a minister-
stev, nosme roušky, zůstaňme zdraví.

Z letošních akcí nás čeká stavba 
mostku do Pískovny pro pěší a cyk-
listy s datem ukončení 30. 11. 2020, 
dále stavba přeložení křižovatky 
u prodejny Qanto s datem ukončení 
do 30. 9. 2020, doplnění veřejného 
osvětlení. Pracujeme na projektu 
chodníků, pokračujeme v odkupu po-
zemků pod místními komunikacemi, 
nyní probíhá posouzení stavu naší 
kanalizační sítě a další drobné akce. 
Máme dokončen pasport místních 
komunikací, veřejného osvětlení, 
rozhlasu a hydrantů. 

Z kulturních akcí, které měly proběh-
nout na sále, např. setkání seniorů 
a dětský karneval, sešlo z důvodu 
vyhlášení nouzového stavu (snad 
vám je budeme moci nabídnout 
v jiných termínech). Akce jako pálení 
čarodějnic, dětský den s oslavou 70. 
výročí Mysliveckého spolku Žich-
línek jsou také ohrožené. Děkuji 
všem pořadatelům za pořádání plesů 
našich dobrovolných složek. Také 
bych chtěl moc poděkovat našim 

děvčatům za šití textilních roušek, 
jmenovitě Pavle Skalické, Pavle 
Antesové, Radce Špačkové, Janě 
Pekařové, Elišce Glocarové, Věrce 
Šrámkové, Blance Indrové, Lence 
Motlové, Evě Motlové, Dagmar He-
gerové, Evě Kutichové, Gitě Dařílko-
vé, Janě Faltové, Kateřině Květenské, 
Janě Sližové a Veronice Hubálkové, 
snad jsem na nikoho nezapomněl. 
Nejenže ušily roušky pro sebe, svoje 
rodiny, pro obec Žichlínek, ale také 
dodaly více jak 400 kusů roušek do 
nemocnice v Ústí nad Orlicí. Samo-

zřejmě děkuji vám všem, kdo jste si 
ušili, nebo nějakým jiným způsobem 
vyrobili svoje roušky. Také děkuji 
za dodržování nařízení naší vlády 
a obce Žichlínek. 

Na závěr přeji nám všem pokud 
možno krásné velikonoční svátky, 
pevné zdraví a pohodové nadchá-
zející měsíce. Přeji si, abychom byli 
všichni zdraví.

Radovan Filip, starosta
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Kino v  Žichlínku

Na film Králiček Petr se dne 
28. 1. 2020 na místní sál přišlo 
podívat přibližně 40 dětí a 20 
dospělých. 
Atmosféra byla skvělá, děti i dospělí 
si užívali film a k tomu ochutnávali 
popcorn, který byl nedílnou součástí 
kina. Někteří si i zavzpomínali na kino 
a filmy, které se hrály v Žichlínku. 
My ostatní jsme se dozvěděli, kde 
se nacházelo a že je schovaný starý 
promítací stroj. Doufám, že se opět 
setkáme při dalším promítání, na 
které se těším.

B. Indrová

V 1. čtvrtletí roku 2020 se také díky 
probíhající epidemii a karanténě kona-
lo jen jedno veřejné zasedání zastupi-
telstva obce, s jehož obsahem bych vás 
chtěla v následujícím textu seznámit.

Zasedání zastupitelstva obce Žichlí-
nek dne 4. 2. 2020

 - Na začátku zasedání všichni přítom-
ní uctili minutou ticha vzpomínku na 
tragicky zemřelého Jana Motla.

 - Během následující diskuze se řešila 
problematika bezpečného silničního 
provozu, zejména výstavba mostku 
u Blechů, kruhový objezd u Pohos-
tinství u Filipů, křižovatka u Qanta.

 - Zastupitelstvo obce se rozhodlo 
zrušit Pokyn pro zadávání veřejných 
zakázek malého rozsahu, vydaný dne 
11. 12. 2017 (pro: 9, proti: 0, zdrželi 

se: 0). Tento pokyn, který měl původ-
ně zaručit průhlednost veřejných za-
kázek, ale v praxi zpřísňoval a někdy 
i znemožňoval realizaci stavebních 
projektů.

 - Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
zprávu kontrolního výboru o pro-
vedené kontrole plnění usnesení 
zastupitelstva obce; kontrolní výbor 
neshledal nedostatky (pro: 9, proti: 
0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
Zprávu o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce za rok 2019; při 
přezkoumání hospodaření nebyly 
zjištěny chyby a nedostatky (pro: 9, 
proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce projednalo ná-
vrh na demolici budovy ve vlastnictví 
obce čp. 129 a schválilo podání žá-

dosti o poskytnutí dotace na projekt 
demolice z programu Podpora revi-
talizace území 2020 (pro: 9, proti: 0, 
zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo projekt 
následného využití revitalizovaného 
území vzniklého po demolici objektu 
čp. 129 v Žichlínku (pro: 9, proti: 0, 
zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
uzavření příkazní smlouvy mezi 
Albrechticemi a obcemi Cotkytle, Sá-
zava a Žichlínek, jejímž předmětem 
je administrativní a účetní zajištění 
hospodaření ve společných lesích; fi-
nanční závazek z této smlouvy je pro 
obec 30 tis. Kč ročně (pro: 9, proti: 0, 
zdrželi se: 0).

Zpracovala: B. Hubálková

Mimořádné opatření 
starosty obce 
V návaznosti na usnesení Vlády ČR ze dne 15.3.2020 
č. 217 o přijetí krizového opatření a dále pak před-
chozí rozhodnutí vlády, tj. vládou vyhlášený nouzový 
stav kvůli výskytu koronaviru, v zájmu ochrany 
zdraví občanů, zaměstnanců úřadu a s cílem za-
jistit co možná nejdelší dobu funkčnost Obecního 
úřadu Žichlínek se provozní doba úřadu od pondělí 
16.3.2020 omezuje na:

PONDĚLÍ v  čase 8:00 – 11:00
STŘEDA v  čase 14:00 – 17:00
V případě potřeby můžete zaměstnance obecního 
úřadu kontaktovat:

Telefonicky na čísle 774 324 552, 731 252 663
E-mailem: obec@zichlinek.eu
Prostřednictvím datové schránky:  i7ja5r5

V neodkladných případech si s vámi zaměstnanci 
mohou sjednat i osobní schůzku mimo uvedenou 
pracovní dobu úřadu. 

Toto opatření platí do odvolání.

V Žichlínku dne 16. 3. 2020

Radovan Filip, starosta

Jednání zastupitelstva obce

OÚ Žichlínek zavádí rozvoz potravin a léků pro naše starší 
a nemocné občany.
Kdo by chtěl nákup dovést, prosím o nahlášení na telefonním 
čísle:

 OÚ Žichlínek 465 324 552
 Skalický Ladislav 731 252 663
 Blanka Indrová 736 161 593
Návod k odběru potravin:
1. Zavolat na uvedené telefonní číslo.
2. Obdržíte obálku pro seznam nákupu a peněz.
3. Obálku dejte do 9.00 hod. na místo dle telefonického 

rozhovoru.
4. Seznam bude posbírán a předán do obchodu.
5. V odpoledních hodinách Vám nákupy budou doručeny 

na místo bydliště.
6. Prosím, nákup si vyzvedněte po odchodu doručovatele.

Rozvoz potravin a  léků Výlet na muzikál Šíleně smutná 
princezna

Čápi

Již tradičně se letos v únoru 
uskutečnil výlet za kulturou 
na muzikál „Šíleně smutná 
princezna“. Plně obsazený au-
tobus vyrazil směrem na Prahu 
s opravdu skvělými lidmi, 
kteří nezkazili žádnou legraci, 
a cesta do Prahy utekla jako 
voda. Cestou na muzikál jsme 
byli plni očekávání, jaké asi 
představení bude, přece jenom 
se jelo na pohádku, kterou 
zná jistě každý z nás. Hned při 
vstupu do divadla jsme dostali 
program a hned jsme věděli, 
že vystoupení bude stát za to. 
Vidět na živo herce jako pana 
Krause s panem Kleplem v roli rádců 
nebo pana Navrátila s panem Frejem 
v roli králů byl opravdový zážitek. 
Samozřejmě známých herců, kteří také 
podali obdivuhodný výkon, bylo více. 
Na představení zazněly již lidové hláš-
ky z filmové pohádky, ale přesto bylo 
představení zajímavé a hlavně vtipné, 
protože celé bylo zahráno v duchu 
moderní doby. Myslím si, že je zase na 
co vzpomínat. Cestou domů jsme byli 

všichni plni dojmu, v autobuse byla 
doslova pohádková nálada. Chtěl bych 
poděkovat všem, kteří zorganizovali 
tento krásný výlet za kulturou. 

Na závěr bych chtěl popřát v této těžké 
době každému z Vás hlavně pevné 
zdraví a hodně trpělivosti. Pokud bude-
me držet všichni při sobě, tak se to jistě 
vše zvládne. „TO DÁME!“

H. Glocar

Začalo jaro… a jsou tu čápi
I letos jsme netrpělivě očekávali návrat 
našich čápů. Přiletí zase 23. března 
jako v předcházejících dvou letech? 
A čápi překvapili, určitě si zjistili, 
že zima nic moc, tak mohou přiletět 
dříve. Pepan se vrátil do svého hnízda 
ve čtvrtek 19. března, asi se rozhodl 
oslavit svůj svátek doma v Žichlínku, 
Pepina ho následovala hned druhý den. 
Tak ať se jim i letos u nás líbí a vyvedou 
mladé!

Naše čapí hnízdo i s jeho obyvateli 
můžete sledovat v přímém přenosu 
prostřednictvím web-kamery na 
www.shorturl.at/yBJQR

V  Lanškrouně už 
dobrovolníci distribuovali 
přes tři tisíce roušek 

Lidé se v těžkých dobách dokážou spo-
jit a táhnout za jeden provaz. Důkazem 
může být dobrovolnická činnost, která 
v Lanškrouně a jeho okolí v posledních 
dnech probíhá. Jedním z nejprospěš-
nějších projektů je šití a distribuce 
roušek pro zdravotníky, policisty, ha-
siče, prodavače ale i pro občany, kteří 
roušku nemají k dispozici.

Ještě předtím, než vláda nařídila 
povinné nošení roušek na veřejnosti, se 
skupina dobrovolníků kolem Jaromíry 
Staňkové a Hynka Brýdla rozhodla, že 
nebude jen přihlížet kritickému nedo-
statku ochranných pomůcek. A práce 
jim jde od ruky. Více než 120 dobrovol-
níků ve svém volném čase stříhá, sklá-
dá, šije, žehlí a distribuuje bavlněné 
roušky, kterých se podařilo zajistit už 
přes 2 200 kusů. „Velkým pomocníkem 
jsou pro nás nově tzv. zakladače na 
šití šňůrek, které tisknou dobrovolníci 
a učitelé základních a středních škol 
na 3D tiskárnách. Zakladačem se pruh 
látky protahuje a ta se tím ihned skládá 
do tkanice. Výsledný produkt se pak 
zažehlí, zručnější švadlenky ji ve stroji 
zrovna přišívají k roušce,“ popisuje 
jednu z vychytávek na šití koordinátor-

Dobrovolníci 
šijí roušky
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Vážení občané,

dovolte mi, abych Vás v následujících 
pár řádcích informovala o činnosti 
Dobrovolného svazku obcí Mikro-
region Severo-Lanškrounsko, který 
včetně Žichlínku od 1. ledna 2020 
sdružuje již celkem 14 obcí. 

Navýšení počtu členských 
obcí a  přesídlení kanceláře

Od letošního roku se mezi naše 
členské obce zařadily další dvě, a to 
obce Lubník a Žichlínek. Z celkového 
počtu 14 obcí je tedy nyní 12 obcí 
z Lanškrounska a 2 ze Žamberecka. 
Všechny obce v tuto chvíli obsluhují 
celkem 4 naši zaměstnanci. V roce 
2015 jsme otevírali svou první 
kancelář v prostorách městyse Dolní 
Čermná, konkrétně v budově jeho úřa-
du. Od července roku 2019 jsme však 
s ohledem na rozšíření počtu zaměst-
nanců přesídlili do Lanškrouna. Zde, 
v budově ZŠ Dobrovského, máme 
nyní k dispozici samostatné, rozlehlé 
a velmi pěkné prostory. Otevřely se 
nám tak nové možnosti pro naši práci, 
která samozřejmě mimo jiné zahrnuje 
i důležité vzájemné setkávání či orga-
nizaci společných jednání.

Pojetí meziobecní spolupráce 
v  našem svazku

Jak asi již všichni víte, obce, které mají 
zájem mezi sebou spolupracovat, se 
dobrovolně sdružují do svazků obcí, 
které se z pohledu celorepublikového 
ve valné většině případů zaměřují 
především na realizaci společných 
projektů. Náš svazek se od tohoto 
pojetí meziobecní spolupráce, jak 
jste možná již sami zaregistrovali, 
poměrně hodně liší. Kromě realizace 
projektů, které jsou společné pro 
všechny či většinu obcí, klademe 
důraz především na poskytování od-
borného poradenství v oblasti platné 
legislativy, a to zejména starostům, 
místostarostům, zastupitelům, ale 
také i účetním a dalším pracovníkům 
Vašich obecních úřadů. Naši zaměst-
nanci pro Vaše obce dále zpracovávají 

žádosti o dotace, administrují výběro-
vá řízení, píší strategické dokumenty, 
pořádají vzdělávací i kulturní akce 
a mnoho dalšího. Zkrátka se snaží ve 
všech směrech pomoci tam, kde mo-
hou a kde to má podle našeho názoru 
význam. Mnoho našich služeb ovšem 
neposkytujeme jenom Vašim obcím, 
ale také i Vašim školám, spolkům, 
drobným podnikatelům nebo i Vám – 
jednotlivým občanům.

Spolupráce obcí v  době nou-
zového stavu

Dnes, v době nouzového stavu, který 
byl vládou vyhlášen v první polovině 
března pro celé území České repub-
liky, nabývá meziobecní spolupráce 
našeho typu ještě více na významu. 
Řízení obce v tomto období je pro 
každého starostu něčím novým, neo-
sahaným, složitějším. Každý starosta 
musí umět v této době včas a vhodně 
zareagovat na opatření vlády, minis-
terstev či kraje, která se mnohdy mění 
ze dne na den. V rámci krizového 
řízení spolupracuje i s příslušnou obcí 
s rozšířenou působností (ORP). Aby-
chom přispěli ke zdárnému zvládnutí 
této složité situace i my na svazku, 
vyhověli jsme žádosti o spolupráci ze 
strany starosty města Lanškroun Mgr. 
Radima Vetchého, na jejímž základě 
nyní pomáháme městu koordinovat 
komunikaci v oblasti krizového řízení 
se všemi obcemi Lanškrounska. Díky 
naší vnitřní komunikační platformě, 
kterou jsme založili pro naše potřeby, 
tak mají nyní možnost již všechny 
obce Lanškrounska získávat včasně 
a on-line veškeré důležité informace 
z oblasti krizového řízení města Lan-
škroun, Pardubického kraje či minis-
terstev a vlády ČR. Sledujeme tiskové 
konference a zpracováváme z nich 
výtahy, připravujeme obcím podklady 
pro informování občanů, ale i školám 
pro informování rodičů. Ve spolupráci 
s Městským úřadem v Lanškrouně in-
formujeme obce o distribuci ochran-
ných pomůcek a dezinfekce pro ambu-
lantní lékaře či obce a mnoho dalšího. 
Prostřednictvím našeho facebooko-

vého profilu s názvem „Mikroregion 
Severo-Lanškrounsko“ poskytujeme 
aktuální informace i Vám občanům. 

Kromě této činnosti i v době nouzo-
vého stavu samozřejmě pokračujeme 
i nadále v pracích pro Vaše obce či 
školy. I přestože v tuto chvíli pracuje-
me převážně ze svých domovů, prů-
běžně vyhlašujeme výběrová řízení, 
podáváme žádosti o dotace a admini-
strujeme individuální projekty obcí 
a škol či společné svazkové projekty.

Vaše obce pro Vás dělají i  nyní 
maximum

Vážení občané, plně si uvědomujeme, 
že pro Vás nejsou pravidla chování 
v době nouzového stavu nikterak 
příjemná. Vězte však, že Vaši staros-
tové, místostarostové, zastupitelé, 
ale i všichni zaměstnanci Vaší obce 
pro Vás dělají maximum a situaci se 
Vám snaží co nejvíce ulehčit. V jejich 
nelehké práci jim mnohdy pomáhají 
například dobrovolní hasiči, ale také 
i dobrovolníci z Vašich řad. Díky všem 
těmto lidem, tedy i díky Vám, se jistě 
podaří tuto svízelnou situaci společně 
zvládnout. Dovolte mi proto na závěr 
vyslovit prosbu, abyste v této nelehké 
době dodržovali pravidla nouzového 
stavu a omezení volného pohybu 
osob a všechny další pokyny a prosby 
starostek a starostů Vašich obcí, které 
mají za cíl jen jedno jediné –ochránit 
zdraví nás všech.

Těším se na setkání s Vámi na některé 
z příštích akcí, které pro Vás, jakmi-
le to bude v budoucnu možné, opět 
připravíme. 

Přeji Vám hezké dny a pevné zdraví!

Mgr. Lenka Bártlová, manažerka svazku

Spolupráce s  Dobrovolným svazkem obcí Mikroregion 
Severo-Lanškrounsko

Město Lanškroun udělalo další důležitý 
krok k rekonstrukci polikliniky. Na 
podzim loňského roku bylo vypsáno 
výběrové řízení na zhotovitele stavby. 
Jeho vítězem se stala společnost VW 
Wachal a.s. V úterý 18. února pak došlo 
k podpisu smlouvy, na základě které 
bude staveniště předáno 4. května. Zá-
roveň také finišuje podpis smluv s lékaři 
a připravují se i náhradní prostory pro 
ordinace v době stavebních úprav.

Do výběrového řízení se přihlásily čtyři 
stavební společnosti. Nejnižší cenovou 
nabídku, 121 438 755,83 Kč, předloži-
la firma VW Wachal. Tato společnost 
splnila i veškeré další podmínky výbě-
rového řízení. „Nejenže přišla s nejvý-
hodnější finanční nabídkou, zároveň 
je to společnost, která má zkušenosti 
s výstavbou a rekonstrukcí zdravot-
nických zařízení. V minulých letech 
například rekonstruovala operační 
sály, laboratoře a zdravotnické zázemí 
pro pražský IKEM nebo také vnitřní 
části budovy Fakulty biomedicínského 
inženýrství ČVUT,“ sdělil za hodnotící 

komisi místostarosta Oldřich Strnad.

V nové poliklinice bude mít ordinaci 
obvodní lékařka, gynekologie, chirur-
gie, neurologie, ORL, plicní, logopedie 
nebo speciální rehabilitace. Chybět 
nebude ani radiologie a ultrazvuk, 
laboratoř biochemie, stanoviště Sanity 
a kanceláře VZP. „Jsem rád, že nová 
poliklinika dostojí svému názvu a bude 
se opravdu jednat o zařízení, ve kterém 
budou mít zastoupení různé lékařské 
profese,“ komentuje podepsání smluv 
starosta města Radim Vetchý.

S prvními náročnějšími pracemi také 
dojde ke stěhování některých lékařů do 
náhradních prostor. Neurolog MUDr. 
Břečka bude ordinovat v ulici Dob-
rovského 233, MUDr. Křibský - ORL 
v domě s pečovatelskou službou v ulici 
28. října 20 a MUDr. Reslerová bude 
mít ordinaci v ulici B. Němcové 125. 
O termínu stěhování budou pacienti 
včas informováni.

Celá budova je koncipována jako 
třípodlažní, tvořena je dvěma trakty 

propojenými schodištěm. V suterénu 
budovy jsou pak navržena parkovací 
stání. Výstavba bude probíhat ve dvou 
etapách. Během první bude odbourána 
dvojice zadních křídel stávající budovy. 
V uvolněném prostoru a části plochy 
vnitrobloku vznikne nová část, do které 
se přesune provoz polikliniky během 
druhé etapy. Ta počítá se zbouráním 
zbytku budovy a dostavbou do ulice S. 
Čecha podle projektu. Bourací práce bu-
dou prováděny s maximální opatrností 
a šetrností tak, aby neměly negativní do-
pady na provoz zdravotnických zařízení. 
Důležitá ale i tak bude trpělivost jak ze 
strany lékařů, tak pacientů.

Tisková zpráva města, 18. února 2020

Novou polikliniku postaví firma se zkušenostmi 
z  rekonstrukce IKEMu

ka projektu Jaromíra Staňková a dě-
kuje všem, co se do projektu zapojují, 
„roušky každý den přibývají a zajiš-
ťovat je můžeme díky dobrovolníkům 
a také jejich darům. Děkujeme všem, 
kteří přispěli svým časem, látkou, 
tkanicemi, ale i šicími stroji.“ 

Hotové roušky jsou každý den postup-
ně distribuovány mezi místní lékaře, do 
Orlickoústecké nemocnice, do domova 
pro seniory, lékárnám, sociálním 
službám, městské a státní policii, ha-
sičům, veterinářům, supermarketům, 
čerpacím stanicím, maloobchodním 
prodejnám i místním firmám. Další 
roušky budou nově pro všechny občany 
k dispozici na speciálním lanškroun-
ském rouškovníku u Mariánského 
sloupu na náměstí J. M. Marků. „Vzhle-
dem k tomu, že se nám daří zásobovat 
rouškami ty, kteří je nutně potřebují 
ke své práci, a zároveň se nám ozývají 
jednotlivci, kteří stále roušky nemají, 
rozhodli jsme se umístit několik z nich 

na náměstí. Budou tam k dispozici 
všem občanům, kteří nemají možnost 
si roušku obstarat jinak. Vybrali jsme 
symbolicky místo, které zde vzniklo 
v roce 1684 mimo jiné jako poděkování 
za odvrácení moru. V těchto dnech by 
tak mohlo pomoci při zastavení šíření 
koronaviru. V Lanškrouně je samo-
zřejmě i celá řada dalších šikovných 
žen, které šijí roušky pro své příbuzné 
a známé a rouškovník by se tak mohl 
stát místem, kde mohou nabízet své 
roušky ostatním spoluobčanům, “ říká 
Hynek Brýdl.

Pravidla pro používání speciálního 
lanškrounského rouškovníku jsou 
jednoduchá:

 - Vezmi si roušku pro svoji potřebu
 - Správně se o ni starej
 - Pokud máš nějaké roušky nazbyt, 

obdaruj druhé

Kromě látkových roušek v Lanškrou-
ně stejná skupina zajišťuje i výrobu 

a distribuci roušek z netkané textilie. 
„Díky darům od jedné z místních firem 
jsme mohli rozjet i výrobu jednorázo-
vých roušek. K dispozici máme pět rolí 
materiálu, ze kterých je postupně v pěti 
rodinách skládáme,“ vysvětluje Josef 
Fuchs. Jednorázových roušek bylo už 
distribuováno přes 1000 kusů. Míří 
hlavně zdravotníkům, do sociálních 
služeb a k jednotkám integrovaného 
záchranného systému.      

Epidemii, která se šíří světem, pora-
zíme, pouze pokud budeme spolupra-
covat a pečovat o zdraví své i svých 
blízkých. Z nošení roušek se stala ze 
dne na den samozřejmost. Radost 
všem švadlenkám i dalším dobrovol-
níkům dělají nejen slova díků, která se 
k nim od občanů dostávají, ale i pocit, 
že jejich práce není zbytečná. Noste 
roušky. Společně to zvládneme.

Tisková zpráva města 25. března 2020
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Omezení krajské veřejné dopravy

Od soboty 28. března bude omezena 
krajská veřejná doprava. Autobusy 
o víkendech nepojedou vůbec.

Pardubický kraj se společně s dopravci 
dohodl na omezení veřejné dopravy, 
které začne platit v sobotu 28. břez-
na. Změna jízdních řádů se dotkne 
autobusové i železniční přepravy, která 
není v tuto chvíli v souvislosti s mimo-
řádnými opatřeními téměř využívána. 
Víkendové autobusové spoje jsou 
zrušeny bez náhrady až do odvolání.

„Omezení volného pohybu osob nám 
nyní nedává jinou možnost než výrazně 
snížit počet spojů v našem regionu. 
Celá řada autobusů, ale i vlaků zeje 
prázdnotou a vozíme vzduch. Lidé, po-
kud vůbec cestují, využívají vlastních 
vozidel. Již v první polovině března 
jsme proto v autobusové dopravě přešli 
na prázdninový režim. V tuto chvíli 
jsme však nuceni přejít k dalšímu ome-
zení, které znamená snížení základní 
autobusové obslužnosti v pracovním 
týdnu zhruba na 40 procent oproti 
normálnímu stavu. Zásadní informace 
pro občany je, že od soboty 28. března 
budou zrušeny všechny víkendové 
autobusové spoje, a to až do odvolání. 
Další změny se dotknou také spojů na 

železnici. V týdnu pojede přibližně 80 
procent spojů a o víkendech přibližně 
polovina oproti základnímu provozu. 
Chceme ovšem za všech okolností 
zajistit především dopravu do za-
městnání,“ sdělil náměstek hejtmana 
zodpovědný za dopravu a dopravní 
obslužnost Michal Kortyš s tím, že 
změněné autobusové jízdní řády budou 
k dispozici nejpozději od pátečního 
odpoledne.

Podle hejtmana Martina Netolického 
se v rámci celé republiky nejedná o oje-
dinělý krok. „Obdobná opatření jsou 
také postupně zaváděna v ostatních 
regionech. Kvůli malé využitelnosti 
a obsazenosti spojů jsme bohužel nuce-
ni přistoupit k jejich výrazné redukci. 
Za případné komplikace, vzniklé tímto 
opatřením, se předem omlouváme. 
Mohu ovšem garantovat, že jakmile se 
situace dostane do normálních kolejí, 
pak se vrátíme k původnímu rozsahu 
dopravní obslužnosti podle jízdních 
řádů platných před koronavirovou 
krizí,“ uvedl hejtman Martin Netolic-
ký, který také připomněl, že i nadále 
platí dříve vydaná opatření. „Jedná se 
o zákaz nástupu a výstupu předními 
dveřmi ve všech autobusech v rámci 

systému IDS IREDO, což znamená, že 
cestující nebudou ani nadále odbaveni 
řidičem či odbavovacím zařízením 
ve vozidle. Dopravcům jsme také 
doporučili, aby zabránili obsazování 
prvních sedadel za řidičem. Jedná se 
nám především o zajištění bezpečnosti 
jak cestujících, tak samotných řidičů,“ 
doplnil hejtman a předseda krajské 
bezpečnostní rady Martin Netolický.

„Narychlo s dopravci sestavujeme jízd-
ní řády tak, aby se většina lidí dostala 
do práce a z práce ranní směny. Tam, 
kde bude hrozit větší výpadek, budeme 
pružně reagovat. Upravené jízdní řády 
budou k dispozici na webových strán-
kách www.portal.idos.cz . Prosím, aby 
si lidé přes víkend ověřili, jestli jim 
spoje v pondělí pojedou nebo naopak, 
a stihli se tak včasně zařídit,“ zakončil 
Michal Kortyš.

Upravené jízdní řády a aktuální infor-
mace naleznete na internetové adrese: 
www.portal.idos.cz nebo na call centru 
OREDO tel.: 491 580 333

Martin Madejewský, DiS.
oddělení komunikace a vnějších vztahů

Pardubický kraj

Výstup na věž dorostu 
v  Příbrami
Jednou z prvních soutěží v tomto roce 
byl výstup na cvičnou věž v Příbrami. 
Tato disciplína vypadá jako jednodu-
chá věc, ale způsob výstupu se napros-
to liší od „běžného“ lezení po žebříku. 
Do Příbrami zamířili dorostenci z celé 
republiky od Karlových Varů až po 
Ostravu a mezi nimi poprvé zástupce 
SDH Žichlínek Jan Motl. Celkem se 
sešlo téměř sedm desítek dorostenců 
a dorostenek. Naše podmínky se vůbec 
nemůžou porovnávat s podmínkami 
v ostatních sborech a pro Jeňu to byl 
první závod na věži. Přijel hlavně sbírat 
zkušenosti, vyzkoušet soutěžní dráhu, 
doskok. Pořadatelé vypsali pro všechny 
kategorie po třech pokusech a nejlepší 
z nich si jednotliví závodníci připsali 
do výsledného hodnocení. Protože pod 
cvičnou stěnou není pískoviště, které 
by umožňovalo zápich, tak kromě 
starších dorostenců všechny ostatní 
kategorie jen stoupaly po zavěšeném 
žebříku do prvního okna. Ve střed-
ních dorostencích, kterých zde bylo 
17, dominovali zástupci ze Skutče, 
konkrétně Matěj Kábele. Ten vystoupal 
do prvního okna za 7 sekund a 7 setin, 
jeho kolega ze sboru Lukáš Flégr byl 
nahoře jen o sedm setin pomaleji. Tato 
kategorie byla ze všech nejvyrovna-
nější a pod osm vteřin se dostalo ještě 
dalších šest závodníků. Jeňa se každým 
pokusem zlepšoval, začal na 9,24s a ve 
třetím pokusu to bylo 8,69s, který se 
mu počítal do výsledků. Byla to pro něj 
zkušenost k nezaplacení. 

Kolektiv mladých 
hasičů Žichlínek
I v zimních měsících jsme se nadále 
scházeli v tělocvičně. Tréninky probí-
haly 2 - 3x týdně ve čtyřech skupinách: 
přípravka 5 – 7 let, mladší 8- 11, starší 
12 – 15 a v neděli dopoledne dorost. 
Pilovali jsme hlavně techniku práce 
s hasičským vybavením, zdokonalo-
vali se v překonávání překážek, tedy 
věci, na které pak v jarních měsí-
cích není tolik času a jsou součástí 
jednotlivých disciplín. Ty nejmenší 
jsme postupně učili základní hasičské 
dovednosti. 

Požární ochrana očima dětí

Postupně jsme také dostávali od dětí 
práce do celostátní soutěže PO očima 
dětí. Celkem naši mladí hasiči ode-

vzdali 17 prací, z nichž 16 bylo výtvar-
ných a poprvé se mezi nimi objevila 
i literární práce. Nejlepší z každé kate-
gorie jsme 15. března předali k okres-
nímu vyhodnocení do Ústí nad Orlicí. 
Bohužel však byl termín vyhodnocení 
vzhledem k všeobecně známé situaci 
ve státě posunut na konec dubna.

Odznaky odborností

Od konce ledna jsme se také připra-
vovali na odznaky odborností, kde se 
každý zdokonaluje v daném směru. 
Několikrát jsme si vyzkoušeli napsat 
kompletní test, probírali jsme teorii 
v každé odbornosti. Praktická část 
probíhala v hasičské zbrojnici. Kromě 
odbornosti junior je v každé odbor-
nosti nutné nejdříve úspěšně napsat 
test z vybraných otázek. Po jeho 
zdárném zvládnutí následuje ústní 
a praktické přezkoušení. Přihlásili 
jsme 19 mladých hasičů v 5 odbornos-
tech – Preventista junior, Preventista, 
Strojník, Cvičitel a Velitel. Na zkoušky 
jsme jeli v neděli 8. března do hasičské 
zbrojnice v Dolní Dobrouči. Všichni 
úspěšně zvládli písemný test a postou-
pili k ústnímu přezkoušení, které, až 
na jednoho mladého hasiče, zvládli 
všichni velmi dobře. Bohužel to však 
byla poslední aktivita, kterou jsme 
v tomto roce zatím měli. Samozřejmě 
zatím vůbec nevíme, kdy a jestli bude-
me znovu na jaře trénovat a zda vůbec 
pojedeme aspoň na nějaké soutěže. 

Jiří Mutl
vedoucí mládeže SDH Žichlínek 

Hasiči
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Den otevřených dveří
Ve středu 26. února měla naše škola dveře dokořán. 
Moc nás potěšilo, kolik návštěvníků se za námi 
přišlo podívat. Náladu dne můžete zakusit v bás-
ničkách našich čtvrťáků.

Den otevřených dveří
Kateřina Hubálková

Už nastal ten super den, den otevřených dveří.
Přijeli sem dospělí, nevíme, co nechtěli,

nevíme, co nechtěli a hnedka odjeli.
Ještě, než odjeli, dali jsme jim písemky,

Počítání, sčítání, angličtina, čeština.
Šlo jim to nádherně.

Jako těm dětem, jako kdysi ve škole.
Přijel i pan starosta a hned z toho vyrostl.

Byl to fajn den, den otevřených dveří.

Báseň o dni otevřených dveří
Veronika Marková

Dospělí, dospělí, přišli a vyspěli.
Zaklepali na vrátka a poznali děťátka.

Děťátek se trochu báli, nebyli zlí kamarádi.
Řekli: „Ahoj, dobrý den,“ a pak ŠUP ze třídy ven.

Nevěděli, co dělali, písemky si také vzali.
Všichni jsme se soustředili, abychom je nezlobili.
Šeptali jsme jako myšky, chytří byli líp než lišky.

Zápis do 1. třídy
Vážení rodiče, v letošním roce nás nečeká tradiční zápis, 
ale v pozměněné podobě v souladu s opatřeními vydanými 
MŠMT a v souladu s právními předpisy. Bez osobního kon-
taktu s dětmi, pouze korespondenčně.

Ale nebojte, děti o zábavnou část zápisu určitě nepřijdou. 
Pro přijaté děti proběhne 27. srpna 2020 motivační odpo-
ledne (= motivační část zápisu). Včas se veškeré informace 
rodiče přijatých dětí dozví. Chceme dětem zážitek ze zápisu 
dopřát těsně před usednutím do školních lavic :-) Už teď se 
moc těšíme!

Zápis se týká dětí, které jsou narozené od 1. září 2013 do 31. 
8. 2014 a je pro děti s odkladem povinné školní docházky 
z loňského školního roku. 

Jak postupovat? 

1. Rodiče všech předškoláků z mateřské školy v Žichlínku 
obvolal ředitel školy a domluvil se s nimi na předání 
přihlášek nebo podání odkladu nástupu do 1. třídy. 

2. Ve vestibulu školy, který je od pondělí do pátku otevřený 
od 6.30 do 12 hodin, jsou umístěny tiskopisy přihlášek 
i odvolání a rodiče si je mohou sami vyzvednout nebo 
bez osobní návštěvy školy stáhnout z webu www.zsam-
szichlinek.cz v záložce Informace rodičům.

3. Nejpozději do 30. dubna 2020 doručí vyplněný tiskopis 
do školy. Buď tak, že ho vhodí ve vestibulu školy do 
schránky vlevo za dveřmi nebo ho pošlou poštou na 
adresu školy ZŠ a MŠ Žichlínek, 563 01 Žichlínek 65. 
Další méně obvyklé možnosti jsou popsány na webu 
školy.

4. O přijetí do ZŠ a MŠ Žichlínek budou všichni vyrozu-
měni ředitelem školy a informace bude vyvěšena na 
webu školy a ve vestibulu. 

5. Těm, kteří budou žádat o odklad a nemohli doložit 
potřebnou zprávu z poradenského zařízení z důvodu 
nouzové situace v naší zemi, bude poskytnutý dostateč-
ný čas na doložení zprávy.

Zápis do mateřské školky
Zápis do mateřské školy proběhne bez osobní návštěvy 
MŠ podobně jako zápis do 1. třídy. 

Žádosti o přijetí lze tedy podávat v celém období od 2. do 
16. května na adresu školy. 

Termín zápisu je proto stanoven na poslední možný termín, 
tedy sobotu 16. května 2020. 

Do té doby musí být doručeny všechny žádosti o přijetí do 
MŠ.

1. Vyzvednutí žádostí o přijetí

Ve vestibulu školy, který je od pondělí do pátku otevřený od 

6.30 do 12 hodin, jsou umístěny tiskopisy žádostí o přijetí 
do MŠ a rodiče si je mohou sami vyzvednout nebo bez osob-
ní návštěvy školy stáhnout z webu www.zsamszichlinek.cz 
v sekci Mateřská škola a záložce Dokumenty.

2. Termín zápisu a místo doručení 

Nejpozději do 16. května 2020 doručí vyplněný tiskopis do 
školy. Buď tak, že ho vhodí ve vestibulu školy do schránky 
vlevo za dveřmi nebo ho pošlou poštou na adresu školy ZŠ 
a MŠ Žichlínek, 563 01 Žichlínek 65. Další méně obvyklé 
možnosti jsou popsány na webu školy.

3. Doplnění dokumentace k žádosti

Do školky mohou být přijaty jen děti s potvrzením od lékaře 
o absolvování očkování předepsaného právními předpisy 
nebo s potvrzením o trvalé kontraindikaci. Pokud nebude 
potvrzení dodáno vzhledem k nouzové situaci v naší zemi, 
budou rodiče vyzváni k doplnění a ředitel školy následně 
přeruší správní řízení do doby dodání lékařského odborného 
stanoviska.

4. Kritéria přijímání dětí do MŠ Žichlínek

Na webu www.zsamszichlinek.cz v sekci Mateřská škola 
a záložce Dokumenty a na nástěnce mateřské školy ve vesti-
bulu jsou zveřejněna kritéria pro přijímání dětí k předškolní-
mu vzdělávání.

Škola
5. Vyrozumění o přijetí

O přijetí do mateřské školy ZŠ a MŠ Žichlínek budou všich-
ni vyrozuměni ředitelem školy a informace bude vyvěšena na 
webu školy a ve vestibulu. 

Děti o společné setkání se školkou nepřijdou. Na závěr 
prázdnin se sejdeme ve školce úterý 25. srpna.

Těšíme se na nové kamarády v mateřské škole Žichlínek!

Vážení rodiče,
děkuji vám za to, jak zvládáte tuto naprosto novou situaci 
spolu s vašimi dětmi a jak jim pomáháte s učením. 

S kolegyněmi se snažíme o uměřené množství „povinných“ 
domácích úkolů. Ostatní úlohy a látku mohou děti plnit 
dobrovolně podle svých schopností a možností. Zadáváme 
DÚ na celý týden, a ne ze dne na den, protože každé dítě má 
doma jinak nastavený týdenní režim a přístup k internetu. 
Aby je týdny práce doma bavily, připravíme každý jinak 
zajímavý.

Uvědomujeme si, že to, co dětem stále více chybí, je 
kontakt se svými vrstevníky. Proto jsme v základní škole 
i v mateřské školce s kolegyněmi připravili on-line setkává-
ní s podporou výuky i časy online videosetkávání (Skype, 
WhatsApp). 

Jak nakládat s odpadem v době 
koronavirové pandemie 
s  Domácnosti s nenakaženými 

osobami bez nařízených 
karanténních opatření:

•  Nakládejte s komunálním odpadem jako obvykle.
•  Třiďte jako obvykle do barevných kontejnerů (pytlů). 
•  Směsný komunální odpad odkládejte do černých 

kontejnerů (na místa k tomu určená). 
•  Jednorázové ochranné pomůcky (roušky/respiráto-

ry/rukavice) můžete po použití odkládat do směsné-
ho komunálního odpadu. Vždy je ale předtím vložte 
do plastového obalu a následně ještě do dalšího 
plastového obalu, který pevně zavážete.

•  Nikdy nedávejte zavázané pytle mimo černé kontej-
nery. Chráníte tak zdraví „popelářů“.

•  Před a po manipulaci s odpady si pokaždé umyjte 
pečlivě ruce mýdlem a teplou vodou nebo použijte 
dezinfekční gel. 

•  Buďte ohleduplní.

s  Domácnosti s minimálně jeDnou 
osobou v povinné nařízené 
karanténě: 

• Odpady netřiďte. 
•  Veškerý odpad (včetně roušek, respirátorů, rukavic 

a kapesníků) od osob v karanténě, u kterých není 
prokázáno onemocnění COVID-19, ukládejte do 
plastového pytle na odpady. 

•  Plastové pytle by měly mít minimální tloušťku 
0,2 mm. Po naplnění (nejpozději však do 24 hodin) 
pytel pevně zavažte a na povrchu ošetřete dezin-
fekčním prostředkem. 

•  Jsou-li použity pytle z tenčího materiálu, je nutné 
takové obaly zdvojit. Plastový pytel proto vložte 
ještě do druhého pytle a zavažte. 

•  Povrch vnějšího pytle ošetřete dezinfekčním pro-
středkem a zavázaný pytel až pak dejte do černého 
kontejneru na směsný komunální odpad. 

•  Nikdy nenechávejte odpad mimo sběrnou nádobu. 
Chráníte tak zdraví „popelářů”.

•  Před a po manipulaci s odpadky si pokaždé pečlivě 
umyjte ruce mýdlem a teplou vodou nebo použijte 
dezinfekční gel. 

•  Buďte ohleduplní.

Důležité upozornění:
Pokud jste vytřídili nepotřebný materiál určený na sběrný dvůr, s jeho odnosem či 

odvozem vyčkejte až do ukončení nouzového stavu a zákazu volného pohybu osob!

s   obce v karanténě: 
•   V územích nebo obcích, kde byla v důsledku výskytu onemocnění 

COVID-19 vyhlášena karanténa, je nutné přijmout opatření na základě 
zhodnocení rizik pro pracovníky svozových firem i obyvatel. 

•   Specifická opatření pro tyto případy by měl stanovit místně příslušný 
úřad po konzultaci s orgánem ochrany veřejného zdraví (OOVZ) 
a svozovými firmami. 

s  Domácnosti s potvrzenou nákazou 
nemocí coviD-19: 

• Odpady netřiďte.
•  Veškerý odpad (včetně roušek, respirátorů, rukavic a ka-

pesníků) od osob s prokázaným onemocněním  
COVID-19 ukládejte do plastového pytle na odpady. 

•  Plastové pytle by měly mít minimální tloušťku 0,2 mm. Po 
naplnění (nejpozději však do 24 hodin) pytel pevně zavažte 
a na povrchu ošetřete dezinfekčním prostředkem. 

•  Jsou-li použity pytle z tenčího materiálu, je třeba takové 
obaly zdvojit. Plastový pytel proto vložte ještě do druhého 
pytle a zavažte.

•  Povrch vnějšího pytle ošetřete dezinfekčním prostředkem 
a zavázaný pytel až pak dejte do černého kontejneru na 
směsný komunální odpad. 

•  Nikdy nenechávejte odpad mimo sběrnou nádobu. Chrání-
te tak zdraví „popelářů“. 

•  Buďte ohleduplní.
•  Před a po manipulaci s odpadky si pokaždé pečlivě umyjte 

ruce mýdlem a teplou vodou nebo použijte dezinfekční gel.
•  Ukládání odpadu do sběrné nádoby, svoz odpadu 

a jeho konečné odstranění by však mělo vycházet z lo-
kálních možností bezpečného odstraňování směsného 
komunálního odpadu a minimalizace rizika pro pracov-
níky, kteří nakládají s odpady, ale i rizika pro ostatní 
občany. 

Pro práci na home office mnozí z vás, rodičů potřebují PC 
pro sebe anebo je v rodině více sourozenců, kteří potřebují 
přístup k počítači. Naše škola je vybavena 16 zcela novými 
tablety, a tedy na on line svět je připravena. Než by tady če-
kaly, až se děti vrátí do školy, velmi se hodí i pro školní práci 
dětí doma. Napište mi na reditel@zsamszichlinek.cz, pokud 
si tablet budete chtít ze školy vypůjčit pro děti ZŠ Žichlínek. 
Telefonicky se domluvíme na způsobu předání. Číslo mého 
telefonu je 603 182 523.

Úkoly ze školy ale nejsou na prvním místě v životě dětí. Ty 
jim mají jen pomoci naučit se do života potřebné vědomosti. 
Děti by se úkoly neměly stresovat. Až se vrátí, vše doženou. 
Za dobu, kdy jsou doma, se od vás naučily mnoho nových 
dovedností.

Vážení rodiče, každý den vaše děti určitě zažijí něco pěk-
ného, co je potěší a pohladí po duši. Mohou být s vámi, 
máte čas být spolu. Věřím, že si s nimi ráno povídáte, 
na co se ten den těší a večer se ohlížíte, co jim udělalo 
radost. 

Posílám pozdravy dětem! Můžou mi kdykoli zatelefonovat, 
napsat email, poslat fotku. 

Přeji vám všem pevné zdraví a pokud možno klidné dny!

Mgr. Miloš Krejčí 

ředitel Základní školy a Mateřské školy Žichlínek
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Tyto hráčky se zároveň připravovaly 
na kvalifikaci na Mistrovství republiky 
mladších žákyň a absolvovaly speciální 
přípravné tréninky se zkušenějšími 
hráčkami. Dále jsme absolvovaly přá-
telské utkání ve Výprachticích a měly 
jsme v plánu Výprachtice přivítat i na 
domácí palubovce. Vše bylo velmi pěk-
ně rozjeto a žádná z hráček si rozhodně 
nemohla stěžovat, že by si nezahrála. 
Díky tomuto tempu bylo na hráčkách 
znát i větší herní sebevědomí a vzrůsta-
jící výkonnost. Výsledky naznačovaly, 
že se můžeme těšit na velmi slibné jaro. 
Aktuální situace nám nyní nedovoluje 
trénovat a priority se pochopitelně 
stočily k otázce zdraví. Dovoluji si však 
vyjádřit přání, abychom se brzy spolu 
ve zdraví sešli pod volejbalovou sítí. 

Paďourová Renata

Žákyně
V druhé polovině sezony děvčata ode-
hrála tři kola krajského přeboru star-
ších žákyň a neprohrála jediné z devíti 
utkání. Poslední kolo se již neodehrálo, 
a děvčata tak skončila na krásném 3. 
místě v kraji. V této kategorii mohou 
hrát i příští rok, tak se můžeme těšit! 

Druhou soutěží, kterou hrála v lednu 
a v únoru, byl Český pohár žákyň. 
Jeden se konal v Karlových Varech 
a druhý v Karviné. Děvčata zde odehrá-
la skvělá vyrovnaná utkání (celkem 12) 
a téměř polovina utkání šla do třetího 
setu. Děvčata porazila týmy jako Junior 
Brno, Karviná, Slavia Praha. Poslední 
březnové kolo jsme chtěly pořádat my, 
ale zastihla nás již epidemie. Děvčatům 
v republice po letošním ročníku poháru 
patří 25. místo z celkem 65 zúčastně-
ným týmů!

Třetí soutěž, kterou hrajeme, je krajský 
přebor mladších žákyň Pardubického 
kraje. Děvčata za celou sezonu prohrá-
la pouze 4 utkání z celkových 27 utkání 
v sezoně 2019/2020, suverénně soutěž 
vyhrála a obhájila zlato ze sezony 
2018/2019. 

Dalším skvělým úspěchem je, že 
z našeho osmičlenného týmu žákyň 
vybrali šest děvčat do Krajského centra 
mládeže, kde budou v následující 
sezoně reprezentovat Pardubický kraj. 
Gratulujeme, děláte Žichlínku skvělé 
jméno a opět přepisujete dějiny žichlín-
ského mládežnického volejbalu!

A takovou třešničkou na dortu úspěšné 
sezony byla účast na vyhlášení Spor-
tovce roku Orlickoústeckého regionu 
pro rok 2019, kde jsme byly vyhlášeny 
mezi úspěšnými týmy z vesnic za sezo-
nu 2018/2019 ☺. Tím naše volejbalová 
sezona skončila a až se sejdeme, tak 
teprve naše úspěchy oslavíme! 

Děkuji trenéru Ladislavu Vilčovi, děku-
ji za spolupráci rodičům a děkujeme 
obci Žichlínek za finanční podporu.  

Iveta Marková 

Přehazovaná
Od listopadu do začátku března se naše 
hráčky a nově i hráči účastnili turna-
jů Krajského přeboru přehazované 
a turnajů Barevného minivolejbalu. 
Disciplína a úsilí vynaložené na pravi-
delných trénincích přinášely své první 
ovoce. Mimo jiné se družstvu starších 
hráček podařilo postoupit do vyšší sku-
piny Krajského přeboru přehazované 
a družstvo našich nejmenších se umís-
tilo na první příčce v kategorii začáteč-
níků na posledním turnaji Barevného 
minivolejbalu v Letohradě. 

I nejmladší členové žichlínské volejba-
lové rodiny teď museli kvůli současným 
podmínkám přerušit sezónu. Zdraví 
je ale přednější než sportovní úspěchy. 
Doufáme, že se po omezení volného 
pohybu všichni sejdeme a budeme 
s velkou chutí opět trénovat a soutěžit.

Děkuji všem bývalým i nynějším tre-
nérům přehazované a hlavně rodičům, 
kteří nám pomáhají při trénincích 
a kteří se podílejí na dopravě na turna-
je. Bez vaší pomoci by to nešlo!

Blanka Hubálková

Mladší žákyně
Rok 2020 začal ve svižném volejbalo-
vém tempu. Žichlínské volejbalistky 
týmu mladších žákyň pokračovaly v ro-
zehraných soutěžích: krajský přebor 
mladších žákyň Olomouckého kraje, 
krajský přebor v trojkovém volejbalu 
Pardubického kraje, některé hráčky 
byly také součástí týmu hrajícího kraj-
ský přebor mladších žákyň Pardubické-
ho kraje, který suverénně vedl tabulku. 

Vyhlášení Sportovce roku

Činnost MS Žichlínek
Vážení občané obce Žichlínek, rád bych 
vás informoval o činnosti našeho mys-
liveckého spolku za rok 2019 a akcích, 
které budeme pořádat. 

Nejprve bych chtěl vzpomenout a uctít 
památku našeho „skalního“ honce 
pana Jana „Honzíka“ Motla, který 
tragicky zahynul. Honzík se pravidel-
ně zúčastňoval všech našich honů, 
pořádaných akcí a bude nám v našem 
kolektivu chybět nejen jako honec, ale 
také jako člověk s dobrým srdcem, který 
nezkazil zábavu.

Tímto bych mu chtěl za náš spolek 
poděkovat. Čest jeho památce. 

MS Žichlínek má k 1. 1. 2020 patnáct 
členů. 

Na jaře byly prodávány povolenky pro 
občany obce pro lov na udici na Kozí 
rybník, byla nakoupena a vypuštěna 
bažantí zvěř. Bažanty se snažíme vrátit 
do naší honitby v oblasti poldru, v plánu 
je vypouštění u čističky v Lanškrouně. 
Bažantí zvěř je na poldru vidět, ale tuto 
zvěř nelovíme. 

V březnu byl proveden úklid kolem 
silnic vedoucích z naší obce a kolem zá-
humenních cest. Ačkoliv fungují sběrné 
dvory, odpadu je stále dost, a to i podél 
nově zhotovených cest. 

V měsíci dubnu byl zorganizován výlet 
za kulturou. Z důvodu menšího zájmu 
členů našeho spolku byli osloveni ob-
čané Žichlínku. Navštívili jsme zámek 
Lednice, Archeopark Pavlov a vinný 
sklípek v Pavlově. Fotky z výletu, ale 
i z jiných našich akcí můžete zhlédnou 
na našich internetový stránkách. 

Ve spolupráci s kynology z Lukové se 
snažíme každý rok procházet a pro-
hánět se psy pícniny před kosením. 
Snažíme se snižovat ztráty na zvěři. 
Chtěl bych poděkovat za pomoc při 
vyhánění zvěře všem, kteří se zúčastni-
li, a také technikům i traktoristům ZOD 
Žichlínek.

Další naší aktivitou, kterou provádíme 
dvakrát do roka, bylo osekávání řeky 
a rybníka. Osekáváme také kolem odra-
zek podél silnic, které slouží k eliminaci 
srážek zvěře s auty a lepší viditelnosti.

Na střelnici v Sázavě u prasečáku 
proběhly střelby pověřených obcí. Jde 
o soutěž ve střelbě na asfaltové holu-
by. Soutěží myslivecké spolky, které 
spadají pod Městský úřad Lanškroun. 
Družstvo spolku Žichlínek ve složení 
Richtr V., Kadlec R. a Ruml J. obsadilo 
3. místo a v jednotlivcích se umístil na 
2. místě Kadlec Rostislav. Každý rok 
společně se sousedním mysliveckým 
spolkem z Albrechtic pořádáme broko-
vé střelby. Tento rok střelby vyhrál náš 
spolek, za jednotlivce opět R. Kadlec.

V červnu se náš spolek podílel na po-
řádání Dětského dne v Žichlínku, a to 
jak po stránce finanční, tak organi-
zační – zajištěním disciplíny střelby ze 
vzduchovky.

V září jsme se podíleli na organizaci 
žichlínského Škrpálu, na poldru bylo 
připravené stanoviště střelby ze vzdu-
chovek. 

Na podzim a na jaře se konaly výlovy 
Kozího rybníka. V době adventní byl 
zorganizován dovoz a prodej kaprů 
z rybářství v Litomyšli.

První sobotu v prosinci byl uskutečněn 
společný hon, bylo uloveno pouze 21 
zajíců.  Dochází ke snižujícímu se stavu 
této zvěře. Důvodů je určitě více. Za 
myslivecký spolek mohu jen říci, že 
zajíci nebyli vystříleni. 

V lednu se uskutečnil myslivecký ples 
a prodej zvěřinových jídel. O prodej 
zvěřinových jídel je mezi lidmi stále 
velký zájem. Myslivecký ples byl ve-
řejností hodnocen velmi kladně. Velký 
ohlas sklidila kapela Dynamik, která na 
našem plese účinkovala poprvé a bude 
hrát na našem plese také v příštím 
roce. Ples byl obohacen malou a velkou 
tombolou. 

Pokud nám to situace dovolí, s ohledem 
na to co se v naší zemi aktuálně děje, 
máme v plánu tyto akce. Na jaře bude 
probíhat prodej povolenek na Kozí 
rybník, bude nakoupena a vypouštěna 
bažantí zvěř. Dne 16. 5. 2020 se bude 
konat v naší honitbě soutěž loveckých 
ohařů o Pohár hejtmana Pardubického 
kraje ve spoluúčasti s OMS Ústí nad 
Orlicí. Jde o soutěž tří nejlepších psů na 
zkouškách vloh mezi čtyřmi okresy. 

Dne 6. 6. 2020 se uskuteční oslava 
výročí 70 let od založení MS Žichlí-
nek. Na myslivně budou pro veřejnost 
vystaveny např. trofeje a fotografie, 
vystoupí sokolníci, kynologové s mys-
liveckými plemeny psů a trubači. Bude 
možné ochutnat zvěřinové jídlo. Oslava 
našeho spolku bude probíhat v době, 
kdy by měl být uskutečněn na místním 
hřišti dětský den. Již v pátek 5. června 
by mohli výstavu navštívit žáci škol 
a školek z naší obce a okolí. 

V měsíci srpnu by se měly uskutečnit 
rybářské závody a v září bychom se 
chtěli podílet na pochodu žichlínský 
Škrpál. V říjnu je v plánu výlov Kozí-
ho rybníka a v prosinci velký hon na 
drobnou zvěř.

Dne 15. 1. 2021 se bude konat mysli-
vecký ples, účast na plese nám přislíbili 
trubači Markazíni, kteří se na veřejnosti 
proslavili svým klipem na You Tube 
„Kůrovec song - Brouka hledej“.

Rád bych Vám všem popřál především 
zdraví, pohodu, spokojenost a mysliv-
cům v novém mysliveckém roce přízeň 
Diany a Huberta. 

Za MS Žichlínek
Skalický Ondřej, předseda spolku

Myslivci

Povolenky k  rybolovu

Myslivecký spolek Žichlínek nabízí povolenky k rybolovu na Kozí rybník.
Povolenky budou vydávány občanům starším 18 let s trvalým pobytem 
v obci Žichlínek. Na rybníku platí místní řád.

Povolenky vydává pan Radovan Filip, telefon 777 720 191.
Výdej povolenek začíná ode dne 30. 3. 2020, prvním letošním dnem lovu 
bude čtvrtek 2. 4. 2020. Cena povolenek 1800,-Kč

Volejbal

mladší žákyně
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Jubilanti

Uzavření sběrného dvora

Kulturní akce

Z důvodu současné situace a jiných priorit obce je 
sběrný dvůr do odvolání uzavřen. Prosíme o ohledu-
plnost a nevyvážení odpadu k bráně sběrného dvoru. 
Děkujeme.

Kulturní akce jsou v  současné době odlože-
ny nebo zrušeny. Zatím není zrušen dětský 
den, který by se konal 6. června 2020, a  pouť 
20. 6. – 21. 6. 2020. Nemůžeme však slíbit 
ani tyto akce, poněvadž nevíme, jak se dále 
bude vyvíjet situace. Přesto nezoufejte! I  
kdyby se tyto akce nekonaly, tak v  září bude 
Škrpál, nebo se třeba setkáme při Rozsvěce-
ní světýlek, zopakujeme loňskou drakiádu. 
Určitě budete mít z  čeho vybírat. Proto nám 
všem přeji, ať je vše brzy za námi a  my se 
můžeme potkávat při různých akcí. Zároveň 
bych chtěla poděkovat všem za jejich ochotu, 
nabídnou pomoc při nakupování pro seniory 
a  dále všem, kteří se účastní šití roušek. Brzy 
na viděnou.

B. Indrová

Jubilanti 80 a  více let v  1. čtvrtletí roku 2020

František Motl, 96 let,
Jan Kvapilík, 82 let,
Jaroslav Matoušek, 82 let 
Jan Křivohlávek, 91 let, 
Jaroslav Skalický, 94 let,
Růžena Vomočilová, 88 let.

Srdečně blahopřejeme!

SVOZ ODPADŮ V ROCE 2020

měsíc
směsné odpady svoz plastu svoz papíru

úterý (v lichém týdnu) čtvrtek čtvrtek - pátek

leden 14 28 9 23 9 24

únor 11 25 6 20 6 21

březen 10 24 5 19 5 20

duben 7 21 2 16 30 2 17 30

květen 5 19 14 28 15 28

červen 2 16 30 11 25 12 25

červenec 14 28 9 23 10 23

srpen 11 25 6 20 7 20

září 8 22 3 17 4 17

říjen 6 20 1 15 29 2 15 30

listopad 3 17 12 26 12 27

prosinec 1 15 29 10 24 10 25

SKLO: 29. leden, 29. duben, 29. červenec, 28. říjen


